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Hálát adunk a mai napon a kápolna 20 éves fennállásáért, hálát adunk a Schönstatt 

Családmozgalomért, megújítjuk a szívek szövetségét és mindehhez kérjük a Szűzanya oltalmát.  

Amikor hallottuk a mai tanúságtételeket és sok szép régi emlék és történelmi ténynek a 

felemlegetését, talán egy pici rossz érzés is lehet bennünk, hogy hát a mi családunkban nem minden 

olyan tökéletes. Vannak hibák, vannak bűnök. És hadd legyen egy jó hírem azok számára, akik úgy 

gondolják, hogy hát még lenne hova fejlődni, hogy minden család és minden közösség gyakran szebb 

kívülről, mint belülről. 

Ezt ki-ki gondolja át és ne szontyolodjon el. Merthogy nagyon könnyű szeretni a távol levőket. Sokkal 

nehezebb a közel levőket. De éppen ezért, mivel a mai korban a családok, az emberi kapcsolatok igen 

erős támadás alatt vannak, ezért van szükség arra, hogy kérjünk egy égi szövetségest, a Szűzanyát.  

Mert ugye sok esetben, ha valami nagyobb eseményt rendeznek, akkor mindig meghívnak valakit, 

hogy legyen fővédnöke ennek az alkalomnak. Ez már garanciát jelent, hogy na ha ő a nevét adta, 

hozzák, akkor ez csak jó lehet. (Persze jó esetben tájékoztatták, hogy mihez adja a nevét) De ezért 

van szükségünk arra, hogy magunkat is felajánljuk a Szűzanyának.  

És mennyire érdekes, az utóbbi időben tapasztalom a szentek közösségét. Nemrég a MÉCS 

családközösségnél voltam és ők is Montforti Grignon Szent Lajos felajánló imája alapján ajánlották a 

MÉCS családközösséget a Szűzanya oltalmába, - Schönstatt már eleve a Szűzanya oltalmában van – és 

mégis itt is előjön Grignon szent Lajosnak a felajánló imája.  

Én az Emmánuel közösségnek vagyok a tagja és ott mindennap felajánljuk magunkat a Szűzanyának. 

Mégpedig a múlt, jelen és jövendőbeli jócselekedeteink értékét, minden, ami testünk, lelkünk, 

minden értékünket a Szűzanyának, hogy ő rendelkezzen vele Isten dicsőségére időben és az örökké 

valóságban. 

És szintén tőle tanultam és jószívvel ajánlom nektek is. Szent Lajos mondta, hogy ő mindig elkéri a 

szentáldozás előtt a Szűzanya Szeplőtelen Szívét, hogy méltó helyre fogadja az Úr Jézust, hiszen ezt a 

Szívet ezt a Lelket választotta ki Isten, az Ő szent Fiának.  

Minden szentáldozás előtt ezt szoktam kérni, hogy drága Szűzanya, add nekem Szeplőtelen Szívedet, 

hogy méltóképpen tudjam fogadni a Te Fiadat. És szentáldozás után pedig csak annyit mondok, hogy 

Jézus, íme a Te Édesanyád.  Mária, íme a Fiad. És engedem, hogy találkozzanak. Aztán hozzáteszem, 

Jézus, alakítsd szívemet a Te szent Szíved szerint.  

S nem tudom miért, mostanában azt kaptam még a Jóistentől, hogy ajánljam a szívemet Jézus 

irgalmas Szívének és Mária Szeplőtelen Szívének.  

Ezt ugyanúgy a szentáldozásban teszem meg. Hiszen, hogyha náluk van a szívem, akkor jó helyen 

dobog. Akkor egyre jobb szívűvé kell, hogy váljak. És az a jó hírem, hogy a Jóisten nem szentnek 

teremtett bennünket, de arra hív bennünket, hogy szentüljünk meg. Mindenkit abban az 

életállapotban, amiben van. Emlékszem, amikor a Szentatya kinevezett segédpüspökké, akkor 

fogalmaztam meg, hogy én nem püspök szeretnék lenni, én szent szeretnék lenni. És nekem úgy 

tűnik, hogy a püspökségen át vezet az út. Lehet, hogy eljutunk a mártírságig is, a Jóistenre bízom, a 

legszebb halál, ott nincsen még csodára sem szükség, hogy boldoggá vagy szetté avassanak. Csak 

ehhez ki kell tartani.  



Én hiszem, azt, hogy az életünket nemcsak egyszerre tudjuk odaadni Istenért és másokért, hanem 

hogy ti a családban éltek, apránként. A perceket, a kis figyelmet a kis odafigyelést, kis jótetteket , 

mind - mind az életeteket adjátok másnak. 

 

Tudjátok, amikor házasságot kötöttetek, akkor felértékeltétek a másikat. Nem is csoda, hogy sokan 

elsírják magukat. Alig bírják kimondani az eskü szavait. Miért? Mert ott van benne az a végtelen 

öröm, hogy valaki most igen mondott rám és én is valakire igent mondtam anélkül, hogy bármit 

tudnék a jövőjéről. A múltját nagyjából ismerjük, a jelenben majdnem 100%-an biztosak vagyunk, de 

a jövő az teljesen ismeretlen. És ezért van a házasságban is az Isten a 3. szövetséges, pontosabban Ő 

az első. És így hármasban már sokkal könnyebb előre haladni.  

Sokan azt sajnálják, hogy házasságkötés után jönnek a gyerekek és úgy érzik, hogy a lelki életük 

teljesen félsivatagosodig. Nincs már annyi idejük imádkozni, Szentírást olvasni. De higgyétek el, a ti 

lelki életetekben most a másik szolgálata kap hangsúlyt. Aztán majd eljön az idő, amikor újra lehet 

mélyen imádkozni és nyilván most is keresni kell az alkalmakat. De nincs elvesztegetett perc, amit a 

másiknak adsz.  

A katolikus egyház is azt tanítja, hogyha éppen vasárnapi misére mész és valakit bajban látsz és 

segíteni kell, akkor inkább hagyd el a misét és segíts rajta. Mert minden a szeretetért és szeretetből 

van. A házasságban is, más életállapotban is a egész életünkben is.  

Arra kaptuk az egész életünket, hogy elajándékozzuk vagy apránként, vagy nagyban. S a végén ha 

már mindent odaadtunk és Istentől cserébe az örök életet kapjuk. Ebben példaképünk a Szűzanya, az 

Ő Fiat-ja, a Ő igenjével. Benne volt minden. A teljes bizalom Istenben, hogy Ő majd gondoskodik 

rólam, ha nem látom most a holnapot sem, csak azt látom, hogy nagy bajt hozhatok a fejemre, ha ezt 

az igent kimondom. Mégis bízott az Istenben. És ezért fontos, hogy a görögben a hit és a bizalom 

ugyanaz a szó.  

Talán egyszer érdemes lenne elmondani a Credot, hogy: 

Bízom az egy Istenben, bízom az Egyházban, bízom a szentek közösségében, a bűnök bocsánatában, a 

test feltámadásában. Mert erre a bizalomra építjük az életünket.  

Én azt kívánom nektek, hogy váljatok jellé ebben a mai világban. Nagy szükség van rátok.  

Egészséges családokra akkor is, hogyha esetleg valakinek a házassága zátonyra futott, akkor is 

egészséges katolikus egyénekre szükség van.  

Ezt pedig Lisieux-i kis szent Teréztől loptam, hogyha már a szentek közösségéről volt szó: minden 

reggel ezt kérem a Jóistentől, hogy:  

Uram, add meg nekem a mai napra elegendő kegyelmet, a te békédet, és a te örömödet, hogy jelen 

lehessek ebben a világban. Ez közös hivatásunk.  

Vágyik a világ a keresztények jelére, Isten fiainak megnyilvánulására. Ez a közös hivatásunk: szentté 

váljunk. Lassabban vagy gyorsabban – Istennek nagyon sok türelme van- ezt is eltanulhatjuk Tőle, 

hogy együtt aztán a mennyben tényleg egy Schönstatt, egy Szép Város a mennyei Jeruzsálembe 

együtt érkezzünk meg.   

És az, hogy így közösségben is jellé váltok, családdal is jellé váltok és egyénileg is, ez kell, hogy 

vonzóvá tegye a hitet, mait mi élünk mások számára. Mert a hit nem magánügy. A közösség nem 

magánügy.  



Hogy az Egyház 8. szentsége a kívülállók számára az üdvösség jele és eszköze úgy egy katolikus család 

is jel és eszköz az örökkévalóságra, a boldog örökkévalóságra.  

Én ehhez kérem rátok a Jóisten áldását, hogy vezessen továbbra is titeket, ha valami nem megy, ne 

szontyolodjatok el mindennap újra lehet kezdeni. Isten végtelenül irgalmas és van egy nagyon klassz 

pártfogónk, aki szószólónk is az ő szent Fiánál a boldogságos Szűzanya.  

Én köszönöm Neki, hogy minden szándékunkat rábízhatjuk, Ő pedig gondoskodik rólunk.  

Egy tanúságtétel hadd hangozzék el a prédikációban is a Szűzanyával való kapcsolatomra. Én azt 

tanultam, hogy mindent ajánljunk neki és cserébe Ő gondoskodik rólunk. S emlékszem, hogy amikor 

szemináriumba mentem még ’95-ben sógoromtól kaptam kölcsön egy gitárt és akkor kezdtem 

gitározni tanulni. Örülök, hogy az atyátok is szépen gitározik. Én azelőtt furulyáztam, csak azzal nehéz 

evangelizálni, mert míg a gitár a kézben van a furulya a szájban, nehéz énekelni mellette. És egy fél év 

után a sógoromnak szüksége volt a gitárra és visszakérte. Bementem a szeminárium kápolnájába és 

mondtam: Szűzanya, ha úgy gondolod, hogy én a gitárral tudok bármit is szolgálni, akkor kérlek, hogy 

adj nekem egy gitárt. És rá egy hétre mentem haza és anyukám azzal fogad, anélkül, hogy még bármit 

is beszéltünk volna, hogy szeretne venni nekem egy gitárt. És 33000 Ft-ot szán erre. ’95-ben. 

Gondolom, hogy az nem egy gagyi gitár. A Százanya nagylelkű. Úgyhogy jószívvel ajánlom, -azóta is 

megvan a gitár, sokat használom, bízom benne, hogy Isten dicsőségére és a lelkek üdvösségére.  

És ezt kívánom nektek is, hogy egész életetek Isten dicsőségére és a lelkek üdvösségére legyen. Amen 

 

 


